
PM 2004 RII (Dnr 304-2469/2002) 

Inrättande av naturreservat i Sätraskogen och Grimstaskogen 
Skrivelse av Stella Fare (sp) och Tomas Fürth (sp)  
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
Skrivelsen av Stella Fare (sp) och Tomas Fürth (sp) anses besvarad med vad 
som anförs i denna promemoria. 

 

Föredragande borgarrådet Kersti Py Börjeson anför följande. 

Ärendet 

Stella Fare och Tomas Fürth (båda sp) anför i skrivelsen till kommunstyrelsen av den 21 
augusti 2002, bilaga, att stadsbyggnadsroteln ska framskriva de ärenden som rör 
inrättande av naturreservaten Sätraskogen och Grimstaskogen till kommunfullmäktige.  

Remisser 

Ärendet har remitterats till stadsbyggnadsnämnden och stadsledningskontoret. 
 Stadsledningskontoret anser att Sätraskogen och Grimstaskogen utgör värdefulla 
naturområden på förslag att inrättas som naturreservat. Beslut kommer att fattas var för 
sig.  

Stadsbyggnadsnämnden uppger att ärendena är under beredning och att de ska 
beslutas av kommunfullmäktige.  

Mina synpunkter 

Jag delar stadsledningskontorets synpunkter i svaret på skrivelsen. Kommunfullmäktige 
beslutade den 18 oktober 2004 att inrätta naturreservatet i Grimstaskogen, dock med 
undantag för en eventuell dragning av Förbifart Stockholm. Arbetet med Sätraskogen 
pågår för närvarande och sker parallellt med arbetet att hitta lämpliga förtätningsprojekt 
i Bredäng, Skärholmen, Sätra och Vårberg. Vår ambition är att besluta om 
naturreservatet efter genomfört programsamråd. Ett beslut bör vara möjligt att tas under 
2005.  

Jag föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
Skrivelsen av Stella Fare (sp) och Tomas Fürth (sp) anses besvarad med vad som 
anförs i denna promemoria. 

 
Stockholm den 1 december 2004 
 
KERSTI PY BÖRJESON 
 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Reservation anfördes av borgarråden Kristina Axén Olin och Mikael Söderlund (båda m) 
enligt följande. 

 
Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. avslå förslag till beslut 
2. därutöver anföra följande 

 
En storstad som Stockholm ställer speciella krav på planering och utveckling. Stockholm skall 
alltid vara en stad där människor ges möjlighet till rekreation och friluftsliv, samtidigt som 
huvudstaden måste tillåtas vara just en pulserande storstad.  

Det handlar i grund och botten om att föra en politik som gör att Stockholm växer och 
utvecklas samtidigt som medborgarna måste ha tillgång till en varierad bebyggelse med närhet till 
grön- och naturområden. Den situation vi idag står inför med bostadsbrist ställer extra stora krav 
vid planeringen för stadens framtida utveckling.  

I sammanhanget måste också nämnas att Stockholm fortfarande saknar en acceptabel ringled 
som skulle underlätta framkomligheten och förbättra miljön för medborgarna. Detta är av särskilt 
stor betydelse i diskussionen om ett nytt naturreservat i Sätraskogen. Att inrätta naturreservatet 
kan vara en väg för att säkerställa god tillgång till grön- och naturområden, men är inte på något 
sätt det enda.  

Begreppet ”naturreservat” innebär inte automatiskt något naturskydd, utan ger i princip 
endast ett skydd mot att marken tas i anspråk för annat nyttjande än bebyggelse. Det blir mot den 
bakgrunden viktigt att väga nya naturreservat mot behovet av nya bebyggelse och, i det här fallet, 
Stockholms behov av en fungerande ringled.  

I planeringen för framtida grön- och naturområden måste hänsyn tas till framtida tillväxt i 
staden och behovet av bebyggelse infrastruktur. Det är med anledning av detta inte rimligt att i 
nuläget fortskrida med planering för naturreservat i Sätraskogen.  
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ÄRENDET 
 
Stella Fare och Tomas Fürth (båda sp) anför i skrivelsen till kommunstyrelsen av den 21 
augusti 2002, bilaga, att stadsbyggnadsroteln ska framskriva de ärenden som rör 
inrättande av naturreservaten Sätraskogen och Grimstaskogen till kommunfullmäktige.  
 
REMISSER 
 
Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och stadsbyggnadsnämnden. 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande av den 14 januari 2004 har följande lydelse.  

Ärendets beredning 
Skrivelsen har remitterats till stadsledningskontoret och där beretts av finansavdelningen.  

Bakgrund 
Ärendet, som initierades genom ovan nämnda skrivelse i augusti 2002, har förutom till 
stadsledningskontoret även remitterats till stadsbyggnadsnämnden.  

Stella Fare och Thomas Furth  (sp) föreslår i skrivelsen att kommunstyrelsen beslutar om att 
naturreservaten inrättas omedelbart, eftersom de hinder som tidigare har funnits för inrättande av 
planerna är inte längre finns. 

Stadsledningskontorets synpunkter 
Sätra- och Grimstaskogen är upptagna som värdefulla naturområden i Länsstyrelsen i 
Stockholms läns förslag på områden som långsiktigt bör skyddas som reservat enligt miljöbalken. 
Reservatsbildningarna är under beredning och kommer att prövas av kommunfullmäktige var för 
sig. Det är av stor vikt att finansiering av skötseln av reservaten tydligt finns utrett och behandlas 
samtidigt som frågan om reservatsbildning. 
 
Stadsbyggnadsnämnden beslutade den 6 november 2003 att som svar på remissen 
överlämna och åberopa kontorets utlåtande.  
 
Reservation anfördes av Ingvar Snees, Regina Kevius och Jan Jerström (alla m) enligt följande.  
 
En storstad som Stockholm ställer speciella krav på planering och utveckling. Stockholm skall 
alltid vara en stad där människor ges möjlighet till rekreation och friluftsliv, samtidigt som 
huvudstaden måste tillåtas vara just en pulserande storstad. Det handlar i grund och botten om 
att föra en politik som gör att Stockholm växer och utvecklas samtidigt som medborgarna måste 
ha tillgång till en varierad bebyggelse med närhet till grön- och naturområden. Den situation vi 
idag står inför med bostadsbrist ställer extra stora krav vid planeringen för stadens framtida 
utveckling. I sammanhanget måste också nämnas att Stockholm fortfarande saknar en acceptabel 
ringled som skulle underlätta framkomligheten och förbättra miljön för medborgarna. Detta är av 
särskilt stor betydelse i diskussionen om ett nytt naturreservat i Sätraskogen. Att inrätta 
naturreservatet kan vara en väg för att säkersätlla god tillgång till grön- och naturområden, men 
är inte på något sätt det enda. Begreppet ”naturreservat” innebär inte automatiskt något 
naturskydd, utan ger i princip endast ett skydd mot att marken tas i anspråk för annat nyttjande 
än bebyggelse. Det blir mot den bakgrunden viktigt att väga nya naturreservat mot behovet av 
nya bebyggelse och, i det här fallet, Stockholms behov av en fungerande ringled. I planeringen 
för framtida grön- och naturområden måste hänsyn tas till framtida tillväxt i staden och behovet 
av bebyggelse infrastruktur. Det är med anledning av detta inte rimligt att i nuläget fortskrida 
med planering för naturreservat i Sätraskogen och Grimstaskogen.  
 



4 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande av den 22 oktober 2003 har i huvudsak 
följande lydelse.  
 
Utlåtande 
Stockholmspartiet har i en skrivelse till kommunstyrelsen krävt att naturreservaten i Sätraskogen 
och Grimstaskogen ska inrättas omedelbart. För Grimstaskogen finns ett förslag till beslut som 
godkändes av stadsbyggnadsnämnden och gatu- och fastighetsnämnden i maj 2002. Det beräknas 
behandlas av kommunfullmäktige under vintern/våren 2004. För Sätraskogen har ett första 
arbetsmaterial tagits fram, som för närvarande bearbetas av stadsbyggnadskontoret och övriga 
berörda förvaltningar för att gå ut på remiss vintern 2004.  
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Bilaga 
 
Skrivelse till kommunstyrelsen 
 
Inrätta naturreservaten i Sätraskogen och Grimstaskogen nu! 
 
Det är mycket glädjande att Förbifart Stockholm har utgått ut Vägverkets nationella plan för 
väginvesteringar. Det betyder att unika kultur- och naturmiljöer inte längre är akut hotade av 
avgastorn, av- och påfarter, cirkulationsplatser och allt annat som motorvägar för med sig.  

Under fyra år har planerna på naturreservat i Sätraskogen och Grimstaskogen stoppats upp 
på grund av planerna på en ny motorväg över Lovön. Stockholmspartiet kräver att 
naturreservaten inrättas omedelbart. Allt arbete är klart och förberett av stadens miljöexperter 
och ekologer. Det enda som fattas är att stadsbyggnadsroteln sammanställer underlaget till 
kommunfullmäktige.  

Stockholmarna skulle inte kunna få en bättre gåva lagom till valet.  
 
Stockholm den 21 augusti 2002 
 
Stella Fare   Tomas Fürth 
Stadsmiljöborgarråd  ledamot KS  


